
 

 

 

Høring – Forslag til lov om tilgang til 
taushetsbelagte opplysninger mv. for utvalg som 
skal gjennomgå tilsynssaker der helsepersonell 
har begått overgrep mot pasienter     

 

Høringsinnspill fra Sørlandet sykehus HF  
Sørlandet sykehus vil bidra til utvalgets arbeid med å gjennomgå saker som gjelder overgrep begått av 
helsepersonell mot pasienter i perioden 2010 til 2020 på en best mulig måte. Her er våre svar i høringen 
til ny lov: 
 
Til lovforslagets § 1 
…gi utvalget …. tilgang på og adgang til å behandle opplysninger som er nødvendige for å få utført 

sitt arbeid i henhold til mandatet. 

Foreslås endret til: 

…gi utvalget …. tilgang på og adgang til å behandle opplysninger som utvalget mener er nødvendige 

for å få utført sitt arbeid i henhold til mandatet. 

Det mener vi vil bidra til å tydeliggjøre selve ordlyden i bestemmelsen og mandatet til utvalget 

Om taushetsplikten 
Vi støtter at det I loven gjøres unntak fra taushetsplikten og fastsettes en plikt til å gi det oppnevnte 
utvalget de opplysninger som utvalget ber om og som er nødvendige for utvalgets arbeid. 
 
Samtidig ber vi om at dette kommuniseres på en god måte til alt helsepersonell, slik at det ikke oppstår 
noen misforståelser i utvalgets arbeid. Helsearbeiders taushetsplikt oppfattes som veldig sterk hos den 
enkelte og er noe vi jobber med på sykehusene for at holdes i hevd. Det å utfordre taushetsplikten må 
derfor gjøres på en god og riktig måte. 
 
Om oppslag i journal 
Dersom det skal gjøres oppslag av utvalget i enkelt pasienters journaler i vårt 

pasientadministrative system, DIPS så skal oppslaget håndteres etter pasientjournalforskriften og 

viser til at det er krav til å føre logg etter pasientjournalforskriften §14.   

Vi kan ikke se at høringsnotatet omhandler forholdet til pasientjournalforskriften og kravet om 

logg. Oppslag av denne typen må fremkomme på en forklarlig måte for pasientene i loggen. Det 

omtales i en generell vending i høringsnotatet: Forordningen legger også vekt på informasjonen til 

de registrerte, og stiller i artikkel 13 til 15 detaljerte krav om hvilken informasjon som skal gis ved 

behandling av personopplysninger. Her mener vi at det må knyttes til kravet i 

pasientjournalforskriften § 14. 

Om personvernet 

Ser at loven går langt i å ønske tilgang til personopplysninger og at dette er kompliserte spørsmål. 

Spesielt er grunnlaget for behandling krevende: Behandlingen av opplysninger vil imidlertid være 

nødvendig av vesentlige samfunnsinteresser, jf. artikkel 6 bokstav e, av hensyn til viktige allmenne 

interesser, jf. artikkel 9 nr. 2 bokstav g og for å sikre høye kvalitets- og sikkerhetsstandarder for 



 

 

 
helsetjenester, jf. artikkel 9 nr. 2 bokstav i. Formålet med utvalgets arbeide er å sikre at saker om 

overgrep begått at helsepersonell mot pasienter skal behandles på en forsvarlig måte. For å oppnå 

dette formålet er det nødvendig at utvalget får tilgang til helseopplysninger. 

Vi ser at Datatilsynet er med på høringen og vil anta at Datatilsynet vil gi en god tilbakemelding her 

 

Lykke til med arbeidet 

 

Rune Nesdal Jonassen 

Rådgiver 

 

 


